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Încheiat azi 28.09.2023 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia și 

dl Chira Ioan, șeful OS Strîmbu Băiuț invitat. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că sunt absenți dnii 

consilieri Chifor Angela și Pop Traian. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna septembrie d-l consilier Hollo Iosif. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea componenței echipei mobile constituită prin 

H.C.L. Băiuț nr. 47/2021; 

2. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local Băiuț în 

Consiliul de administrație și CEAC al Școlii Gimnaziale Regina Elisabeta Băiuț; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea repoziționării și modificarea suprafeței unei 

pășuni și modificarea inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul public al comunei 

Băiuț;  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de pornire la licitația de masă lemnoasă 

pe picior pentru două partizi; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului “ 

Înființarea unui centru de colectare a deșeurilor prin aport voluntar în Comuna Băiuț 

judetul Maramureș”; 

6. Proiect de hotărâre privitor la vânzarea tractorului forestier articulat și a camionului cu 

graifer; 

7. Acordarea unui aviz de principiu pentru concesionarea unei parcele de teren 

8. Diverse  

Se solicită completarea ordinii de zi cu prezentarea devizelor pentru lucrările de 

îngrijire și a ofertei de preț pentru amenajamentul silvic 

 Ordinea de zi completată este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se începe cu proiectul de hotărâre privind aprobarea prețurilor de pornire la licitația 

de masă lemnoasă pe picior pentru două partizi. 

Se dă cuvântul d-lui Chira, șeful OS Strîmbu Băiuț care prezintă aceste prețuri, 

respectiv 55 lei/mc și 80 lei/mc. Spune că partizile au fost puse la 2 licitații, prima în 6 februarie 

pentru prestări servicii și nu s-au vândut. 

Acum cere să se aprobe pentru a fi scoasă la licitație pe picior din octombrie. Nu vor 

să meargă cu prețuri mari, lasă licitația să facă prețul. 



Dl președinte de ședință spune că data trecută au vrut să facă prestări de servicii, acum 

scoatem la licitație pe picior, nu se mai fac prestări servicii. 

Dl consilier local Prohaska spune că era președinte de ședință când s-a mărit prețul la 

lemnul de foc iar dl șef os Chira spune că atunci era vorba de lemn fasonat care se dădea la 

populație ca lemn de foc sau la agenții economici. Acum se vor da autorizații pentru agenții 

economici și aceștia vor lucra. Data trecută s-a considerat că prețul la prestare servicii era prea 

mic. 

Dl consilier local Pop C întreabă dacă se poate trece și în 2024 cu această prestare iar 

dl Chira spune că se poate eșalona catăiere dar ca bani trebuie plătită anul acesta. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre la prețurile 

propuse. 

În continuare dl Chira prezintă unele parcele unde trebuie făcute rărituri, sunt suprafețe 

mici până la 10 hectare, doar în 2 parcele sunt mai multe zeci de hectare de rărituri.  

Există și unii arbori afectați de uscare, alții sunt chiar lângă casele oamenilor și trebuie 

de avut grijă să nu cadă peste case.  

În luna aprilie a propus niște lucrări pe un deviz cu valoarea de 48.655 lei și întreabă 

dacă se dă drumul la lucrări sau nu. Asta pentru că sumele din încasări sunt foarte mici iar asta 

va diminua profitul. 

Dl președinte de ședință întreabă dacă nu e prea târziu să se înceapă acum din moment 

ce am dat aviul primăvara. 

Dl Chira răspunde că nu este târziu și el acum face aceste lucrări la pădurile ocolului. 

Este vorba de lucrări necesare de degajări și curățiri. 

Dna primar spune că veniturile noastre au scăzut mult, prețul l-am stabilit la același 

nivel cu lemnele ocolului deși ale lor sunt mai groase iar oamenii preferă lemnul gros. 

Dl Chira cere să i se dea voie ca dacă nu se vinde la populație să îl vândă altora. 

Dna primar crede că ar trebui să facem analiza BVC pentru lemn pe primele 3 trimestre 

în ședința viitoare. Ne interesează ce bani ne intră în buget. Întreabă dacă apucă să finalizeze 

licitațiile și să ne intre niște bani. 

Dl consilier local Pop C spune că lucrările sunt importante pentru că  este vorba de 

plantații de puieți care fără curățiri nu vor crește. 

Dl Chira spune că nu se poate și cu bani mulți să cu lucrările făcute, trebuie să alegem. 

El s-ar bucura să se facă lucrări de calitate și să fie și profit. Sunt terenuri prinse în zona de 

liniște, alte parcele sunt de rărituri care nu aduc bani. 

În viitor dacă se fac aceste lucrări vom vorbi de pădure de calitate din care se vor scoate 

bani. 

Dna primar spune că în 2013 tot din cauză că OS spunea că nu este posibilitate de 

profit s-a făcut contractul cu un ocol privat. Noi avem puține venituri proprii, contam pe acești 

bani. 

Dl președinte de ședință crede că ar trebui amânată această discuție și peste 2 

săptămâni să fie prezentată o situație după care mai discutăm. 

Dl Chira prezintă situația amenajamentului care expiră în anul 2024 și oferta depusă. 

Arată ce cuprinde un amenajament, ce tipuri de lucrări  și documente se întocmesc.a 

solicitat oferte iar firma SILVALEX din oradea a depus o astfel de ofertă. El cunoaște firma 

pentru că a mai făcut diverse lucrări pentru OS și consideră că este o firmă serioasă. Oferta 

cuprinde inclusiv avizarea de mediu care în altă parte se plătește separat. Amenajamentul va fi 

terminat în 31 ianuarie 2025 pentru ca din primăvară să se poată lucra. 

Dna primar spune că a venit cineva cu același preț, tot din Oradea care a dat 10.000 

mită. Tarifele sunt supraevaluate vom căuta și alte oferte. 



Dl Chira spune că oricine recomandă pe cineva cu care a colaborat bine. Pe el îl 

interesează ca amenajamentul să fie de calitate și atât. 

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că în hotărârea din 2021 era 

președinte d-na Ilieș Viorica iar membru era dl consilier local Hollo care la acea dată era 

viceprimar. Dna primar a propus ca președintele comisiei să fie dna asistent social Mariș iar 

dna viceprimar Pintea să fie numită în locul d-lui consilier local Hollo. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la proiectul de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local 

Băiuț în Consiliul de administrație și CEAC al Școlii Gimnaziale Regina Elisabeta Băiuț.  

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre și spune că propunerile sunt ca d-na 

consilier local Ciupei Noiemi Ildiko să fie reprezentant al Consiliului Local Băiuț în Consiliul 

de administrație al Școlii Gimnaziale Regina Elisabeta Băiuț iar d-na consilier local Chifor 

Angela să fie reprezentant al Consiliului Local Băiuț în Comisia de evaluare și asigurare a 

calității CEAC . 

Se trece la vot și cu unanimitate este adoptată această hotărâre. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind repoziționarea și modificarea suprafeței 

unei pășuni și modificarea inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul public al comunei 

Băiuț. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. 

Spune că în urma măsurătorilor suprafața pășunii Secu este de 278.092 mp în loc de 

280.000 mp cât figurează la noi. 

De asemenea este măsurat terenul pe care se găsește vechiul grajd comunal și s-a 

corectat adresa acestui imobil. 

Se trece la vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Se trece la punctul următor, proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici ai proiectului “ Înființarea unui centru de colectare a deșeurilor prin aport 

voluntar în Comuna Băiuț judetul Maramureș”. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Prezintă sumele cuprinse în SF, valoarea 

eligibilă și neeligibilă a proiectului. 

Se trece la vot și cu unanimitate este adoptată această hotărâre. 

Se continuă cu prezentarea solicitărilor de aviz de principiu. Au fost depuse 2 solicitări 

de aviz de principiu, una chiar în această dimineață, una de dl Pop Romulus Alin și cealaltă de 

dl Hirt Ernest. Se prezintă aceste solicitări. 

Se acordă avizul de principiu pentru solicitarea d-lui Pop Romulus. 

Privitor la solicitarea d-lui Hirt dl consilier local Butuza întreabă cu cât a ieșit în afara 

terenului concesionat iar dl secretar spune că trebuie să se stabilească exact dar nu a ieșit cu 

mult. 

Dl consilier local Butuza propune amânarea discutării până se va ști cu cât s-a ieșit, 

părere cu care este de acord și dl consilier local Tudovan. 

Se cade de acord cu amânarea acordării avizului solicitat. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind vânzarea tractorului forestier articulat și a 

camionului cu graifer. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. 

Arată că a fost făcută evaluarea camionului cu graifer, a TAF-ului și a 

buldoexcavatorului. 

Prezintă valorile stabilite prin raportul de evaluare și se trece la discutarea acestui 

proiect de hotărâre. 



Dna primar spune că noi suntem administrație publică, nu facem lucrări forestiere, cine 

vrea să își facă firmă poate să o facă, noi nu putem să ne asumăm așa ceva. 

Veniturile sunt foarte mici și vom ajunge să nu avem bani. Propune vânzarea acestor 

utilaje. 

Dl consilier local Nicorovici întreabă dacă se va putea lucra la Căminele culturale cu 

banii ce vor fi încasați din vânzare iar dna primar spune că se va putea face ce va hotărî Consiliul 

local. Se surpă drumul în Poiană, în handal iar se rupe pământul, dacă stăm va mai scădea 

valoarea utilajelor. 

Taful ne este util numai pentru deszăpezire în centru pentru că nu intră pe drumurile 

laterale mai înguste. 

Dl președinte de ședință propune să se voteze separat pentru fiecare utilaj. 

Cu 6 voturi pentru și 2 abțineri se aprobă vânzarea camionului cu graifer. 

Pentru vânzarea tafului se pronunță 5 consilieri locali, 3 consilieri locali sunt împotrivă 

– dnii Hollo, Demeter, Prohaska iar dl consilier local Pop C se abține. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl consilier local Butuza spune că dl Tudovan a cerut ajutor să-și repare podețul către 

casa lui. 

Dna primar spune că dacă ținem taful va trebui să angajăm pe cineva care să aibă 

calificare să lucreze cu el. 

Dl consilier local Pop C spune că terenul care a fost al Cuarțului l-a vândut iar pe acest 

teren avem și noi fioșoare, trebuie să veem unde le amplasăm, să vorbim cu asociațiile să ne 

permită să le amplasăm pe terenurile lor. Cere să se continue canalizarea de la căminul cultural 

până într-un cămin. 

Dna viceprimar spune că se putea face asta și acum dar a fost hramul și nu a fost timp. 

Dl consilier local Tudovan cere să  se pună pe uliță la dna Szenderak niște piatră, a 

mai vorbit el despre asta. 

Dl Szutor își face casă, ar trebui să facem și acolo ulița puțin . 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 

 

 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETAR GENERAL 

         HOLLO IOSIF               POP AURELIAN VICTOR 


